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Orban: Guvernul e în procedurile legale de întocmire a bugetului; nu vom creste

taxele si impozitele

Guvernul nu are obligatia de a prezenta Legea bugetului de stat si Legea bugetului asigurarilor sociale de

stat în fata Parlamentului spre dezbatere, întrucât este un an electoral, dar "suntem în procedurile legale de

întocmire a bugetului de stat si a bugetului asigurarilor de stat", a declarat, luni, în Parlament,

prim-ministrul Ludovic Orban.

 

Orban este prezent la dezbaterea "Ora prim-ministrului" din Parlament pe tema proiectului de buget, solicitarea

fiind facuta de grupul PSD.

 

"În ceea ce priveste reglementarile legale, aici lucrurile sunt clare: an electoral, cum este anul 2020 - sigur ca unii

dintre dumneavoastra nu vor ca alegerile sa se organizeze în data de 6 decembrie, cu toate astea, alegerile

parlamentare sunt programate sa se desfasoare în data de 6 decembrie - deci, sunt în an electoral, iar obligatia de

depunere a Legii bugetului de stat este aceea ca Guvernul sa depuna proiectul de lege al bugetului de stat în termen

de 15 zile de la învestirea noului Guvern. Ca atare, sincer, sunt un pic nedumerit privitor la aceasta chemare în fata

Camerei Deputatilor. Cu toate astea, respect institutia Parlamentului, m-am prezentat si va spun ca, chiar daca

actualul guvern nu are obligatia de a prezenta Legea bugetului de stat si Legea bugetului asigurarilor sociale de stat

în fata Parlamentului spre dezbatere, întrucât suntem într-un an electoral, noi suntem în procedurile legale de

întocmire a bugetului de stat si a bugetului asigurarilor de stat", a afirmat Orban în plenul Camerei Deputatilor.

 

El a adaugat ca fiecare ordonator principal de credit a transmis propunerile de buget Ministerului Finantelor si

desfasoara activitatea de pregatire a Legii bugetului de stat si a Legii bugetului asigurarilor sociale de stat.

 

"Ne pregatim cu toate actele normative care sunt necesare pentru adoptarea Legii bugetului de stat si a Legii

bugetului asigurarilor sociale de stat, Legii plafoanelor si celelalte legi", a mai declarat Orban.

 

Şeful Executivului a subliniat ca în constructia bugetara pe care o pregateste Guvernul pentru anul viitor nu vor fi

crescute taxele si impozitele.

 

"Munca noastra este îngreunata de faptul ca, din pacate, foarte multe legi adoptate de Parlament au generat

cheltuieli suplimentare fara sa fie asigurate resursele financiare pentru a putea sustine aceste cheltuieli. Este extrem

de greu, mai ales într-un an de criza economica provocata de pandemia de coronavirus sa se adopte noi si noi acte

normative care sa genereze cresteri de cheltuieli fara sa existe niciun fel de baza în veniturile bugetului. Ce pot sa

va spun ca este ca în constructia bugetara pe care o pregatim nu vom creste taxele si impozitele. Orice crestere de

venituri pe care o vom include în constructia bugetara va avea la baza cresterea economica, o mai buna colectare a

taxelor si impozitelor pe baza unei eficientizari a activitatii ANAF, Ministerului Finantelor, pe baza digitalizarii

activitatii de colectare a taxelor si impozitelor, pe baza lovirii evaziunii fiscale acolo unde ea exista", a spus Orban.

 

El a aratat ca în viitorul buget vor fi asigurati banii necesari pentru "a sustine cresterea pensiilor", în baza

ordonantei de urgenta adoptata de Guvern în acest sens.

 

"Vom asigura resursele financiare necesare pentru a face fata cheltuielilor de personal si cheltuielilor sociale", a

mai spus Orban, dar si pe cele pentru a mentine trendul de crestere a investitiilor publice.

 

"Trebuie sa tineti cont ca va trebui sa introducem în Legea bugetului de stat sumele necesare pentru cofinantarea

proiectelor care beneficiaza de fonduri europene, care vor creste si în 2021, si în 2022, si în 2023, pentru ca noi am

crescut absorbtia fondurilor europene si, odata ce noi si noi proiecte cu finantare europeana intra în executie, va

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2020-11-09 17:15:19

trebui sa asiguram resursele financiare pentru a putea cofinanta aceste proiecte care sunt finantate din fonduri

europene. Pe lânga regula 'n+3' în care se vor derula proiectele care au fost începute în exercitiu 2014-2020, va

trebui sa asiguram cofinantare pentru toate proiectele de investitii pe care le vom realiza din Planul National de

Rezilienta si Recuperare, de asemenea, pentru toate proiectele de investitii care vor începe, având la baza

finantarea din bugetul UE 2021-2027 ", a spus Orban.

 

Premierul a subliniat ca dezvoltarea României trebuie sa aiba la baza alte politici economice decât politicile care

au fost folosite pâna la instalarea guvernului pe care îl conduce.

 

"Cresterea artificiala a unor categorii de venituri fara niciun fel de suport în realitate, cresterea cheltuielilor publice

fara a asigura veniturile necesare, accentuarea dezechilibrelor macroeconomice, care au caracterizat politicile

economice ale guvernarii PSD, au afectat extrem de grav economia româneasca. Toata constructia dezvoltarii

economice trebuie sa aiba la baza resursele de care dispunem, resursele pe care le putem atrage si, mai ales, câteva

principii extrem de importante, cum ar fi principiul echilibrului cheltuielilor publice, principiul echilibrului între

tipurile de cheltuieli publice, în care va trebui pus un accent si mai mare în continuare pe investitiile publice, care

sunt cele care pot sa asigure motorul de dezvoltare economica alaturi de investitiile private", a afirmat Orban.

 

Premierul a transmis majoritatii PSD din Camera sa nu aiba nicio emotie, întrucât Guvernul are capacitatea de a

pune pe masa Parlamentului "un buget realist, un buget care sa aiba la baza fundamente economice reale, care sa

se bazeze pe indicatori economici reali" si care "sa aiba capacitatea sa genereze ceea ce îsi doreste fiecare român:

crestere economica, dezvoltare, cresterea veniturilor pentru fiecare cetatean". 
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